



Eucinetidae (Coleoptera) of the Maritime Provinces of Canada

Christopher G. Majka

ABSTRACT

Four species of Eucinetidae (plate-thigh beetles) are recorded for the Maritime Provinces of Canada. *Eucinetus haemorrhoidalis* is newly recorded in Prince Edward Island, the first record of this family in the province; *Eucinetus morio* LeConte is newly recorded in New Brunswick; and *Nycteus punctulatus* (LeConte) is newly recorded in Nova Scotia, and in the Maritime Provinces as a whole. A key to species is provided, as are colour habitus photographs of all the species found in the region. The composition of the eucinetid fauna of the region, and its place within the saproxylic beetle fauna, are briefly discussed.

RÉSUMÉ

Quatre espèces d'Eucinetidae ont été signalées dans les provinces Maritimes du Canada. L'*Eucinetus haemorrhoidalis* est une nouvelle espèce relevée sur l'Île-du-Prince-Édouard, la première mention de cette famille dans la province; l'*Eucinetus morio* LeConte est une nouvelle espèce signalée au Nouveau-Brunswick; le *Nycteus punctulatus* (LeConte) est une nouvelle espèce signalée en Nouvelle-Écosse ainsi que dans l'ensemble des Maritimes. Une clé des espèces ainsi que des photographies en couleurs de l'habitus de toutes les espèces présentes dans la région sont présentées. La composition de la faune eucinétiée de la région et sa place parmi la faune de coléoptères saproxyliques sont brièvement examinées.